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§ 1  Sammanträdets öppnande 
Alla hälsades välkomna till sammanträdet.  
 
§ 2  Fastställande av dagordning 
Dagordningen godkändes. 
 
§ 3  Föregående protokoll 
Föregående protokoll, från 2019-01-24, godkändes och lades till 
handlingarna 
 
§ 4 Val av justerare och dag för justering 
Till justerare utsågs Pia Olsson och Abraam Lazaridis. Protokollet 
justeras elektroniskt och undertecknas vid nästa sammanträde den 
28 februari. 
 
§ 6  Förvaltningsinformation 
Ingrid Brännström informerar: 
 
En förstudie har gjorts av Micasa under slutet av 2018 om 
möjligheterna att bygga en fristående gruppbostad i Husby på en 
tomt där det tidigare legat en förskola. Den skulle ersätta någon av 
de gruppbostäder inom stadsdelsområdet som inte uppfyller dagens 
krav på boendestandard. Sdf tar nu nästa steg i arbetet och ett 
inriktningsärende kommer upp i aprilnämnden. 
 
Rådet tillfrågas om de kan tänka sig att få föredragningslistor och 
nämndärenden på Ipad istället för i pappersform. Varje ledamot får 
tillgång till en Ipad via förvaltningen som också kommer att 
anordna utbildning om hur de ska hanteras. Rådet ser positivt på 
förslaget. 
 

 
§ 7  Ärenden till stadsdelsnämnden 
Ingrid rekommenderar rådet att ta del av ärendet ”Boendeplan för 
särskilt boende för personer med funktionsnedsättning enligt LSS 
och SoL 2019-2023 inom region västerort”. Planen som utarbetats 
gemensamt inom stadsdelsområdena i Västerort kommer att ingå 
som en del i en boendeplan för hela Stockholms stad. Det är första 
gången en boendeplan för bostäder för personer med 
funktionsnedsättning upprättas i staden. 
 
 



 

 

 

 Protokoll 
Sida 3 (4)  

Protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor 2019-02-28 
 

§ 8  Information och dialog 
Rådet fick besök av Pia Enhage, funktionshindersombudsman i 
Stockholm. Pia informerar rådet: 

Funktionshindersombudsmannen är en av tre ombudsmän i 
Stockholms stad och ska vara en förstärkning och ett komplement 
till stadens ansvariga nämnder och styrelser i frågor som berör 
levnadsförhållanden och förutsättningarna för delaktighet för 
människor med funktionsnedsättning. 

Funktionshindersombudsmannen ska  

• driva på och stödja utvecklingen av arbetet för jämlika 
levnadsvillkor och full delaktighet i samhället för personer 
med funktionsnedsättning inom Stockholms stad 

• svara för information, rådgivning och omvärldsbevakning 
inom sitt ansvarsområde 

• särskilt uppmärksamma att stadens nämnder och 
bolagsstyrelser använder funktionshinderperspektivet i 
arbetet 

• samverka med stadens nämnder och bolagsstyrelser, 
kommunstyrelsens funktionshindersråd, andra myndigheter 
och frivilligorganisationer 

• bidra till att öka kunskapen om ansvaret att främja, skydda 
och säkerställa mänskliga rättigheter för personer med 
funktionsnedsättning. 

Stockholms stad har utarbetat ett program för delaktighet för 
personer med funktionsnedsättning. Det är ett styrande dokument 
som syftar till att alla människor ska kunna delta fullt ut i samhället 
på jämlika villkor. Programmet omfattar åtta fokusområden som 
beskriver hur staden ska uppnå målet om en stad som är tillgänglig 
för alla, oavsett funktionsförmåga, där personer med 
funktionsnedsättning inkluderas och är fullt delaktiga i samhället, 
utan att diskrimineras. 
Programmet bygger på FN:s konvention om rättigheter för personer 
med funktionsnedsättning, Agenda 2030, Europakonventionen, den 
nationella funktionshinderspolitiken och svensk lagstiftning samt 
stadens vision och funktionshinderspolitiska mål. 
 
Funktionshindersombudsmannens skriver vartannat år en rapport 
om  stadens arbete med utgångspunkt i Program för delaktighet för 
personer med funktionsnedsättning. Fokus i den senaste rapporten 
från 2017 är bland annat tillgänglighet och individuella stödinsatser. 
 
S:t Julianpriset är Stockholms stads pris för att belöna arbete som 
görs för att inkludera människor med funktionsnedsättning i 
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samhället. De som aktivt arbetar för detta har chansen att vinna 
priset. 
 
Den 2 april kommer staden att anordna en introduktionsutbildning 
för ledamöter i stadens råd för funktionshinderfrågor. Utbildningen 
riktar sig särskilt till nya ledamöter men alla är medlemmar i råden 
är välkomna. Utbildningar för ledamöter anordnas två gånger per år. 
 
Staden har anlitat konsultföretaget Ramböll för att göra en 
utvärdering av råden för funktionshinderfrågor med syfte att se över 
rådens funktion, organisation och arbetsformer. Utredningen 
kommer att avslutas under mars månad.  
Det har blivit allt svårare att rekrytera personer till råden och det är 
nu totalt 30 platser totalt som står tomma i stadens råd. 
När utredningen är klar fattar politiken beslut om en översyn av 
råden ska ske. 
 
§ 9   Övriga frågor 
Förslag till årets tillgänglighetsvandringar är utemiljön runt Kista 
centrum och runt kyrkan samt en vandring i Rinkeby. Förslagen 
lämnas till Mats Grönvik och datum för vandringarna bestäms 
senare. 
 
Förslag på gäster som kan bjudas in till rådet. Representanter för 
olika verksamheter inom förvaltningen, förvaltningens nya Mas, 
presidiet (vilket redan planeras) och ett förslag från ordförande att 
bjuda in någon från FaR-mottagningen i Kista. Det är en 
mottagning för personer med psykiatrisk problematik som fått 
recept på fysisk aktivitet, och där de kan få stöd och hjälp att 
komma igång. 
 
§ 10  Nästa sammanträde 
Nästa sammanträde blir torsdag den 4 april 14:30-16:30. Det mötet 
blir gemensamt med rådet för funktionshinderfrågor i Spånga-
Tensta samt pensionärsrådet i Rinkeby-Kista. 
  
§ 11 Sammanträdet avslutas 
Ordförande avslutar mötet. 
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